
Zápisnica 

 

zo zasadnutia Komisie MZ v Nitre pre kultúru, kreatívny priemysel a cestovný ruch 

zo dňa 14.02.2023 

 

Prítomní: Ing. Erik Král – predseda, Denisa Branikovičová, Dušan Káčer, Ing. Svetlana 

Kolláriková Zaujcová, PhDr. Katarína Kompasová, PhD., PhDr. Ingrid Meňky, Pavol Obertáš, 

RNDr. Marta Rácová, Mgr. Miloslav Špoták, ThDr. Tibor Ujlacký, PhD., Ing. Vladimír Vnuk, 

doc. PhDr. Katarína Welnitzová, PhD. 

Ospravedlnení:  

Neospravedlnení:  

Prizvaní: Mgr. Dagmar Bojdová – vedúca odboru kultúry, Mgr. Mariana Záturová – vedúca 

Turistického informačného centra, M.A. Katarína Živanović, PhD. – riaditeľka Kreatívneho 

centra (v zastúpení Ing. Róbertom Petríkom), Mgr. Marta Hároniková – výkonná riaditeľka 

Nitrianskej organizácie cestovného ruchu 

 

 

PROGRAM: 

1. Otvorenie, kontrola plnenia uznesení 

2. Informatívna správa – Kreatívne centrum Nitra 

3. Plán činností a aktivít NOCR na rok 2023 

4. Plnenie akčného plánu za rok 2022 a sumár aktivít – TIC 

5. Stanovisko k pomenovaniu ulíc – k.ú. Veľké Janíkovce 

6. Plán kultúrnych podujatí na rok 2023 

7. Návrh na obnovu a reštaurovanie 2023 

8. Informatívna správa – vyťaženosť KC, KD a KSC za rok 2022 

9. Rôzne 

10. Diskusia 

11. Záver 

 

 

K bodu č.1: 

Otvorenie, kontrola plnenia uznesení 

p. Král otvoril zasadnutie komisie. Privítal prítomných a skonštatoval, že komisia je 

uznášaniaschopná. Keďže komisia má nových členov, poprosil prítomných o stručné 

predstavenie sa. Navrhol predradiť bod 3 pred bod 2, členovia program zasadnutia schválili 

s touto zmenou.      

 

 

K bodu č.3: 

Bod 3 bol predradený pred bod 2. 

Plán činností a aktivít NOCR na rok 2023 

p. Hároniková predstavila organizáciu NOCR, priblížila jej vznik a členov organizácie. 

Priblížila spoluprácu členov a spomenula činnosť organizácie za rok 2022 (spolupráce 

a projekty – o.i. degustácia v DAB, CMS v Bojnej, turistický vláčik, vínobus, značka 

Ponitrie...). Predstavila aktivity na rok 2023 – napr. prevádzku turistického vláčika s novými 

trasami, sprevádzanie a podpora aktivít v členských obciach, podporu podujatí 

(Cyrilometodské slávnosti, vinárske akcie, vinobranie, včelárske slávnosti) a produkty, ktoré 

NOCR podporuje (Vínobus, ferraty, salón vín, značka Ponitrie, Zoborský kláštor, Leto 

v gotickej priekope, rôzne workshopy). Komisii predstavila porovnanie dotácií CR 



v porovnaní s ostatnými krajmi, Nitra sa ocitla „úplne na chvoste“. Zároveň je ale Nitra druhá 

v kraji (po Nových Zámkoch) ako destinácia na ubytovanie. 

p. Obertáš kvituje veľmi dobre pripravenú prezentáciu, avšak chcel by vedieť viac o aktivitách 

v samotnom meste Nitra. Stráca sa mu značka NOCR – web je visitnitra.eu a produkt „Ponitrie 

s radosťou“.  

p. Hároniková odpovedala, že keďže NOCR je oblastná organizácia, komunikujú celú oblasť, 

nielen mesto Nitra. Stránka visitnitra.eu preto, lebo pod webom NOCR ich veľa subjektov 

nenájde. V rámci aktivít v meste je pod NOCR turistický vláčik, riešia areál Zoborského 

kláštora a pripravujú fotopointy na pahorkoch. 

p. Káčer pripomenul, že Mesto Nitra je členom NOCR, má aj zástupcu vo valnej hromade. 

Vyslovil názor, že je to dobrý projekt a vklad Mesta do projektu sa vráti. Navrhol prijať 

uznesenie, aby zástupca Mesta vo valnej hromade NOCR po ich zasadnutí informoval, aké 

aktivity sa uskutočnia v roku 2023. 

p. Rácovú by zaujímala spolupráca NOCR s Mestom Nitra a s TIC. Zaujímala sa, čo chce 

NOCR robiť, aby sa zmenila výška príspevku Mesta. 

p. Hároniková ozrejmila, že do konca roka 2022 NOCR sídlila v TIC, aktívne spolupracovali. 

V roku 2023 sa presťahovali do priestorov KOS, kde sídli aj KOCR. Prehodnotenie výšky 

členských vkladov je otázka na valné zhromaždenie. Pripomenula, že minulé roky bola výška 

dotácie len 52.000,-€ a podľa jej slov sa s tým veľa nedá robiť. 

p. Obertáš podotkol, že mu chýbajú viditeľné podujatia. Spomenul, že sa mu páčilo podujatie 

Festival chutí, ktoré sa už neorganizuje. 

p. Hároniková oponovala, že NOCR nemá organizovať podujatia, má ich propagovať, nie 

vymýšľať. 

p. Král sa spýtal, či je ešte možnosť zmeniť členský vklad. 

p. Hároniková odpovedala, že počas celého roka sa dá dať mimoriadny vklad. Spomenula, že 

v minulosti bola podpora CR minimálna a je potrebné nájsť riešenie. NOCR má 18 členov 

a komunikuje s každým z nich. 

p. Záturová si myslí, že sa treba stretávať so zástupcami NOCR minimálne raz štvrťročne, 

aby aj poslanci MZ boli informovaní. Pripomenula, že v rámci CR dáva TIC návrhy, čo by sa 

v tejto oblasti mohlo realizovať. Financovanie TIC je ale poddimenzované, rovnako aj 

propagácia. Myslí si, že v rámci oddelení Mestského úradu by malo byť nejaké „dno“, pod 

ktoré sa v rámci rozpočtu nedá klesnúť. 

p. Hároniková sa zamyslela, že zmysluplnou podporou turizmu by možno bolo zlúčenie 

NOCR s TIC, združenie ich financií, vyššia dotácia a teda viac ľudí, viac projektov. Takto je 

to vraj funguje v Trnave a rovnako sa to ide meniť v Banskej Bystrici. 

p. Káčer opäť poprosil o pravidelné informovanie zástupcom Mesta v NOCR. K možnosti 

začlenenia TIC do NOCR si počká, ako to dopadne v Banskej Bystrici. Vyjadril názor, že čím 

viac sa budú zainteresovaní stretávať, tým viac vízií a možností vznikne. 

p. Vnuk konštatoval, že prevádzka a fungovanie TIC je oprávnený výdavok na preplatenie 

MDaV SR. 

 

Uznesenie č. 10/2023 

Komisie MZ v Nitre pre kultúru, kreatívny priemysel a cestovný ruch zo dňa 14.02.2023 

 

Komisia pre kultúru, kreatívny priemysel a cestovný ruch  

 

p r e r o k o v a l a 

 

Plán činností a aktivít NOCR na rok 2023 

 



a 

 

ž i a d a 

 

zástupcu mesta Nitry (člena predstavenstva v NOCR) o pravidelné informovanie komisie 

o činnosti NOCR v intervale 1x za štvrťrok. 

 

(H: za – 12, proti – 0, zdržal sa – 0) – uznesenie bolo prijaté 

 

 

K bodu č. 2: 

Informatívna správa – Kreatívne centrum Nitra 

p. Petrík predstavil projekt Kreatívneho centra Nitra aj pre nových členov komisie. Spomenul 

aktivity č.1, 2 a 3 a podrobne ich vysvetlil. Zároveň predstavil spôsob, akým tieto aktivity 

plnia. 

p. Káčer pripomenul, že 95% financií na projekt sú financie EÚ, 5% je vklad mesta. Z týchto 

peňazí sa veľká časť preinvestuje na prestavbu budov. Spomenul, že do konca roka 2023 musia 

byť skolaudované priestory. Kvitoval projekt KCN, vyjadril názor, že momentálne vďaka 

peniazom z EÚ je možné otestovať, po čom je dopyt a následne to KCN môže komerčne 

ponúknuť. 

p. Obertáš sa spýtal, či v rámci merateľných ukazovateľov môže mať neplnenie aktivít 

negatívny dopad. 

p. Petrík odpovedal, že ak je nižšia účasť na aktivitách, musia zrušiť alebo prerušiť tú danú 

výzvu. 

p. Rácová skonštatovala, že nie všetci to vidia takto „ružovo“. Ale osobne veľmi drží palce, 

aby sa tento projekt podaril a tiež verí, že sa nebudú zvyšovať náklady. Pripomenula, že na MZ 

sa objavil analytický materiál, kde boli alternatívy veľmi dobre spracované. Domnieva sa ale, 

že je to idúci vlak, ktorý už nejde zastaviť. 

p. Káčer podotkol, že sa dá žiadať informácia, v akom stave je verejné obstarávania. Porovnal 

tento projekt s projektom RTVS (report plnenia ukazovateľov). 

p. Welnitzová sa spýtala, či by bolo možné vymyslieť akýsi mechanizmus na zachytenie 

talentu, aby sa zachovala udržateľnosť projektu. 

p. Petrík pripomenul, že majú oklieštené niektoré výdavky. Pripomenul tiež aj spoluprácu 

s lokálnymi médiami. 

p. Král sa poďakoval za informatívnu správu, poprosil o spoluprácu p. Káčera a p. Petríka 

ohľadne reportov plnenia ukazovateľov. 

 

Uznesenie č. 11/2023 

Komisie MZ v Nitre pre kultúru, kreatívny priemysel a cestovný ruch zo dňa 14.02.2023 

 

Komisia pre kultúru, kreatívny priemysel a cestovný ruch  

 

p r e r o k o v a l a 

 

Informatívnu správu o Kreatívnom centre Nitra 

 

a 

 

b e r i e    s p r á v u     n a     v e d o m i e 

 



(H: za – 12, proti – 0, zdržal sa – 0) – uznesenie bolo prijaté 

 

 

K bodu č. 4: 

Plnenie akčného plánu za rok 2022 a sumár aktivít – TIC 

p. Záturová predstavila sumár aktivít TIC za rok 2022. Pripomenula, že TIC zastrešuje aj 

oblasť cestovného ruchu. Spomenula získanie ocenenia Green Destinations Top 100 stories 

2022 v kategórii Spolupracujúce komunity. V rámci značky Udržateľná Nitra predstavila rôzne 

aktivity, do ktorých spadajú aj charitatívne či dobrovoľnícke aktivity. Predstavila aj vytvorenie 

TICadlova, interaktívno-edukačnej zóny pre rodiny s deťmi a malé školské kolektívy. 

p. Obertáš sa zaujímal, či je interaktívno-edukačná zóna ukončená alebo sa bude rozširovať. 

p. Záturová spomenula, že v rokoch 2021-22 žiadali o „coviddotáciu“, vďaka čomu vzniklo 

TICadlovo – zakúpili elektroniku, v rámci spolupráce s NOCR urobili steny, za dotykové steny 

ďakujú NSK. Majú rozpracovaný externý model, aby sa mohli podieľať aj na podujatiach 

v exteriéri. Sú však personálne oklieštení. 

p. Obertáš poprosil, či by bolo možné predložiť komisii etapovitý plán rozširovania edukačnej 

zóny.  

p. Rácová sa pridáva k prosbe pána Obertáša, spýtala sa, na koľkých m2 pôsobia. 

p. Záturová odpovedala, že asi na 25m, ale vie si predstaviť zapojenie aj ďalších priestorov 

ako chodba a pod. 

 

Uznesenie č. 12/2023 

Komisie MZ v Nitre pre kultúru, kreatívny priemysel a cestovný ruch zo dňa 14.02.2023 

 

Komisia pre kultúru, kreatívny priemysel a cestovný ruch  

 

p r e r o k o v a l a 

 

Plnenie akčného plánu TIC za rok 2022 a sumár aktivít TIC 

 

a 

 

ž i a d a 

 

Turistické informačné centrum o predloženie etapovitého plánu rozšírenia interaktívnej zóny 

v TIC na najbližšie zasadnutie komisie. 

 

(H: za – 12, proti – 0, zdržal sa – 0) – uznesenie bolo prijaté 

 

 

K bodu č. 5: 

Stanovisko k pomenovaniu ulíc – k.ú. Veľké Janíkovce 

p. Welnitzová ocenila návrhy pomenovania ulíc, skonštatovala, že tento návrh je lingvisticky 

správne predložený. Avšak myslí si, že pomenovanie ulíc celkovo je nekoncepčné, ako príklad 

spomenula pomenovanie ulíc v mestskej časti Kynek. 

 

Uznesenie č. 13/2023 

Komisie MZ v Nitre pre kultúru, kreatívny priemysel a cestovný ruch zo dňa 14.02.2023 

 

Komisia pre kultúru, kreatívny priemysel a cestovný ruch  



 

p r e r o k o v a l a 

 

žiadosť o stanovisko k pomenovaniu ulíc v katastrálnom území Veľké Janíkovce 

 

a 

 

o d p o r ú č a 

 

MZ pomenovať novovzniknuté ulice ako Ulica Andreja Bieleka, Ulica Eugena Filkorna 

a Ulica kardinála Korca 

 

(H: za – 12, proti – 0, zdržal sa – 0) – uznesenie bolo prijaté 

 

 

K bodu č. 6: 

Plán kultúrnych podujatí na rok 2023 

p. Bojdová predstavila plán kultúrnych podujatí na rok 2023 chronologicky zoradených podľa 

odboru kultúry doteraz známej ponuke. Predstavila podujatia organizované Mestom Nitra 

doplnené o podujatia ostatných aktérov v oblasti kultúry. 

p. Král sa zaujímal o závery zo stretnutí s predsedami jednotlivých mestských častí. 

p. Bojdová poznamenala, že na stretnutí s predsedami VMČ sa dohodli, že každá mestská časť 

bude mať jedno nosné (tradičné) podujatia. Spomenula, že v prípade mestskej časti Chrenová 

prišlo k zmene – nebude to podujatie Chrenovské stánky, ale Športový deň detí. Skonštatovala, 

že celý tento plán podujatí bude ešte doplnený o podujatia v spolupráci s VMČ a zverejnený 

na webovej stránke mesta Nitry.  

p. Obertáš navrhol, že komisia by mohla uznesením navýšiť prostriedky pre odbor kultúry na 

aktivity a organizovanie podujatí. 

 

Uznesenie č. 14/2023 

Komisie MZ v Nitre pre kultúru, kreatívny priemysel a cestovný ruch zo dňa 14.02.2023 

 

Komisia pre kultúru, kreatívny priemysel a cestovný ruch  

 

p r e r o k o v a l a 

 

plán kultúrnych podujatí na rok 2023 

 

a 

 

o d p o r ú č a 

 

MZ vyčleniť 20.000-€ z rozpočtu mesta Nitry na realizáciu podujatí a aktivít odboru kultúry. 

 

(H: za – 12, proti – 0, zdržal sa – 0) – uznesenie bolo prijaté 
 

 

 

         

 



K bodu č. 7: 

Návrh na obnovu a reštaurovanie 2023 

p. Bojdová podotkla, že prioritou je reštaurovanie sôch v havarijnom stave a reštaurovanie 

a konzervovanie diel na verejných priestranstvách. Predstavila alternatívy na reštaurovanie 

v roku 2023. Prvou je pokračovanie v reštaurovaní sôch apoštolov a podstavcov na 

Cyrilometodskom námestí, druhou sú označníky na sídlisku Chrenová akademického maliara 

do. Imricha Vysočana a treťou oprava súsošia „Cesta ku šťastiu“ akademickej sochárky Anny 

Kišákovej.  

 

Uznesenie č. 15/2023 

Komisie MZ v Nitre pre kultúru, kreatívny priemysel a cestovný ruch zo dňa 14.02.2023 

 

Komisia pre kultúru, kreatívny priemysel a cestovný ruch  

 

p r e r o k o v a l a 

 

návrh na obnovu a reštaurovanie 

 

a 

 

o d p o r ú č a 

 

odboru kultúry realizovať alternatívu č. 1 – pokračovanie v rekonštrukcii sôch na 

Cyrilometodskom námestí. 

 

(H: za – 12, proti – 0, zdržal sa – 0) – uznesenie bolo prijaté 

 

 

K bodu č. 8: 

Informatívna správa – vyťaženosť KC, KD a KSC za rok 2022 

p. Ferčák predstavil informatívnu správu o vyťaženosti KC Zobor, KD Dolné Krškany, KD 

Dražovce, KD Kynek, KD Mlynárce, KD Párovské Háje a KSC Janíkovce. V každom 

kultúrnom dome bola sledovaná návštevnosť za každý mesiac, počet podujatí (prenájmov, 

spoluprác, podujatí organizovaných Mestom Nitra, cvičení a pod.) a celkový počet hodín 

v každom zariadení. Skonštatoval, že počet návštevníkov je stúpajúci, rovnako ako počet 

žiadostí na usporiadanie aktivít v KZ. 

 

Uznesenie č. 16/2023 

Komisie MZ v Nitre pre kultúru, kreatívny priemysel a cestovný ruch zo dňa 14.02.2023 

 

Komisia pre kultúru, kreatívny priemysel a cestovný ruch  

 

p r e r o k o v a l a 

 

informatívnu správu o vyťaženosti KC, KD a KSC za rok 2022 

 

a 

 

b e r i e    s p r á v u     n a     v e d o m i e 

 



(H: za – 12, proti – 0, zdržal sa – 0) – uznesenie bolo prijaté 

 

 

K bodu č. 9: 

Rôzne 

p. Král otvoril otázku hlasovania o podpredsedovi komisie v prípade, že by sa jej on ako 

predseda nemohol zúčastniť. Pán Káčer dostal 5 hlasov, pani Meňky 6 hlasov a pán Obertáš 

jeden hlas. Hlasovaním bola za podpredsedníčku komisie MZ pre kultúru, kreatívny priemysel 

a cestovný ruch zvolená PhDr. Ingrid Meňky. 

 

Uznesenie č. 17/2023 

Komisie MZ v Nitre pre kultúru, kreatívny priemysel a cestovný ruch zo dňa 14.02.2023 

 

Komisia pre kultúru, kreatívny priemysel a cestovný ruch  

 

p r e r o k o v a l a 

 

návrh na zvolenie podpredsedu Komisie MZ v Nitre pre kultúru, kreatívny priemysel 

a cestovný ruch 

 

a 

 

z v o l i l a  

 

PhDr. Ingrid Meňky do tejto funkcie. 

 

(H: za – 12, proti – 0, zdržal sa – 0) – uznesenie bolo prijaté 

 

EDIT: Po skončení zasadnutia komisie bolo zistené, že voľba neprebehla v zmysle Zásad 

pre zriaďovanie a činnosť komisií Mestského zastupiteľstva v Nitre, voľba sa teda bude 

opakovať na najbližšom zasadnutí komisie. 

 

 

K bodu č. 10:  

Diskusia 

Pred rokovaním o tomto bode sa pani Welnitzová ospravedlnila z komisie kvôli iným 

pracovným povinnostiam. Pri počte 11 členov je komisia naďalej uznášaniaschopná. 

p. Rácová eviduje polemiku s používaním loga a erbu. Konzultovala to aj s heraldickou 

komisiou, požiadala, aby bol vypracovaný manuál, kde okrem to, ako sa má logo používať, 

bude aj to, kto môže používať logo mesta Nitry.  

p. Obertáš súhlasil s pani Rácovou, tento návrh podporí aj kvôli Únii nevidiacich. 

p. Ujlacký sa spýtal, či to nie je v dizajn manuáli. 

p. Rácová odpovedala, že je tam len popis, ako logo vyzerá. V materiáli nie je vymenované, 

kde logo a erb môže a kde nemôže byť. 

Komisia v rámci diskusie súhlasí, že je potrebné zadefinovať, kedy sa používa erb a kedy logo. 

p. Bojdová pripomenula, že pri erbe žiadna modifikácia nie je prípustná. Ak o použitie erbu 

niekto požiada, môže ho použiť len v oficiálnej verzii. 

 

Uznesenie č. 18/2023 

Komisie MZ v Nitre pre kultúru, kreatívny priemysel a cestovný ruch zo dňa 14.02.2023 



 

Komisia pre kultúru, kreatívny priemysel a cestovný ruch  

 

ž i a d a 

 

útvar komunikácie a propagácie o vypracovanie smernice na používanie loga mesta Nitry. 

 

(H: za – 7, proti – 0, zdržal sa – 4) – uznesenie bolo prijaté 

 

 

K bodu č. 11: 

Predseda Erik Král ukončil zasadnutie komisie. 

Nasledujúce zasadnutie sa predbežne uskutoční dňa 14.3.2023. 

 

 

 

 

 

Zapísal:  

 

Pavol Ferčák  

     zapisovateľ komisie 

 

 

 

 

            Ing. Erik Král 

         predseda komisie 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


